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西安外事学院简介   XAIU Profile 

西安外事学院创建于 1992 年，是一所中国教育部

认证的以本科教育为主民办非营利性普通高校，

坐落于中国古城西安，占地 126 万平方米，在校

学生约 23,000 人，教师 1700 余名。学校下设 12

个学院，设置 67 个专业。与海内外知名学府、企

业联合培养人才。以本科教育为主体，并同海内

外知名大学联办研究生教育，形成了以经、管、

文、医、工、艺、农、教等领域，经过近 30 年的

发展，已成为一所综合性大学。 

Xi'an International University (XAIU) is a private institution of higher education 

with the accreditation of China's Ministry of Education for four-year 

baccalaureate programs. Founded in 1992 and located in the heart of Xi'an, the 

most historic city in China, the University sits on 1.26 million square meters of 

land, has about 23,000 students and 1,000 faculty and staff. The University 

includes 12 colleges offering 67 major fields of study, which cover Management, 

Economics, Humanities, Medicine, Engineering, Agriculture, and Arts. It has 

partnered with famous universities and enterprises both at home and abroad to 

cultivate bachelor and master talents. Over nearly 30 years of development, 

XAIU has grown into a multi-discipline comprehensive university. 

 

 

目标定位   University Goals 

建设特色鲜明的国际化、应用型、综合性的高水平民办大学，创建百年名校。 

Striving to build a world-class private university with distinctive characteristics 

of internationalization, application-oriented.  

办学定位   University Positioning 

西安外事学院是一所以本科教育为主的国际化、应用型、综合性、高水平民办非

盈利普通高校。 

Xi’an International University is a high level, non-profit institution offering 

mainly undergraduate education featured by internationalization, application 

and integration. 

 

学校成就  Awards and Achievements  

入选美国哈佛大学商学院教学案例，是中国高等教育发展模式的唯一代表； 

One of three case studies in China studied by Harvard Business School and the only representative of 

China’s higher education development mode. 

 

教育部“全国创新创业典型经验高校”（全国 50 所），西北地区唯一上榜高校； 

National Top 50 Universities and Colleges of Outstanding Experiences in Creativity and 

Entrepreneurship Education awarded by China’s Ministry of Education, the only university among 

higher education institutions in northwest China.  

 

陕西省教育厅“一流学院建设单位”，陕西省民办普通本科高校三所建设单位之一； 

Award of “First-class University Construction Unit” from the Department of Education of Shaanxi 

Province, one of the three nominated undergraduate private universities in Shaanxi Province.  

 

入选教育部“一站式”学生社区综合管理模式建设试点高校（全国 10 所）； 

One of the 10 pilot projects of the “One-stop Service” student community comprehensive management 

mode by the Ministry of Education. 

 

西安外事学院被教育部遴选为中华传统优秀文化传承基地。 

Selected as the base of Chinese traditional excellent culture inheritance by the Ministry of Education. 

 

 

 

 



 

院系设置 Colleges 

人文艺术学院、商学院、医学院、工学院、国际合作学院、创业学院、七方书院、

继续教育学院、正蒙书院、老子学院、健康学院、未来技术学院。 

 

College of Humanities and Arts, College of Business, College of Medicine, College 

of Engineering, College of International Cooperation, College of Entrepreneurship, 

Qifang Academy, College of Continuing Education, Zhengmeng Academy, Laozi 

Academy, College of Health, College of Future Technology . 

 

科研机构  Research Institutes 

 

七方教育研究院（陕西（高校）哲学社会科学重点研究基地）、思想政治研究院、陕西自贸区发

展研究院、创新创业研究院、生命科学应用研究院、园林疗法研究院、健康研究院、大数据研究

院、智能控制工程研究中心、世界本原文化研究院、陕西省国际科技合作基地“一带一路”国际陆

港物流联合研究中心。 

Qi Fang Education Research Institute: Shaanxi (HEI) Key Research Base in Philosophy and 

Social Sciences, Ideological and Political Education Institute, Shaanxi Free Trade Zone Research 

Institute, Applied Life Sciences Institute, Institute of Horticultural Therapy, Health Institute, 

Applied Big Data Research Institute, Innovation and Entrepreneurship Institute, Intelligent 

Control Engineering Research Center, Academy of Prototypical Cultures, Joint Research Center 

for “Belt & Road” International Land Port Logistics of Shaanxi Province. 

 

 

 

 

国际化办学   International Education 

西安外事学院始终坚持国际化办学的特色道路。学校作为“高等教育国际化发展联盟”发起

单位，广泛参与国际学术交流，吸引了众多的国际政商界精英、知名学者来校访问。作为

陕西省最早获准开展国际合作教育和留学生教育的民办高校，学校与英国、美国、加拿

大、匈牙利、韩国、日本、俄罗斯等国家的一百余所知名大学建立合作与交流关系，开设

中美、中法、中加、中韩、中英、中欧国际班等国际合作项目，学生留学独具快捷通道。

通过汉语语言课程和学历教育课程等方式，累计培养了来自美国、澳大利亚、英国、法

国、日本、西班牙、韩国、荷兰、比利时、匈牙利、塞浦路斯、津巴布韦等 23 个国家的

2500 余名留学生。 

 

XAIU always adheres to the featured path of internationalized education. As the initiator 

of the Association for Global Advancement of Universities and Colleges (AGAUC), 

XAIU attracts business elites and well-known scholars by hosting and participating in 

different international conferences and exchanges. XAIU is also the first private university 

to deliver international cooperation education and foreign student education in Shaanxi 

Province. It is cooperating with more than 100 universities around the world and has joint 

educational programs with America, France, Canada, UK, Korea, Japan, Europe etc., 

which greatly facilitates Chinese students to further their studies abroad. Through Chinese 

language courses and degree courses, more than 2,500 international students from 23 

countries have been educated, including the United States, Australia, Britain, France, 

Japan, Spain, South Korea, the Netherlands, Belgium, Hungary, Cyprus and Zimbabwe. 
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